
Rada Gminy Krzywcza Krzywcza, dnia 3 kwietnia 2019 r. 
 

OA.0002.4.2019.RG 
 
 

PROTOKÓŁ Nr VIII/2019 
z obrad VIII sesji zwyczajnej Rady Gminy Krzywcza, która odbyła 

się 28 marca 2019 r. w sali narad budynku nr 40 w Krzywczy 
 
 

 Na VIII sesję Rady Gminy Krzywcza przybyło 14 radnych (lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Ponadto w obradach wzięły udział 
zaproszone osoby spoza Rady (listy obecności stanowią załączniki nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 
 
 

Ad 1. 
 Przewodniczący Rady Gminy Zygmunt Sobol o godz. 10:05 otworzył sesję 
i powitał radnych oraz gości. 
 Minutą ciszy uczczono pamięć śp. ks. Stanisława Sroki zmarłego 
długoletniego Proboszcza Parafii Rzymskokatolickiej pw. Narodzenia Najświętszej 
Marii Panny w Krzywczy. 
 Z kolei oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w sesji uczestniczy 
13 radnych, co wobec składu Rady Gminy wynoszącego 15 radnych stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Ponadto stwierdził, że sesja 
została zwołana zgodnie z § 10 Statutu Gminy Krzywcza. 
 
 

Ad 2. 
 Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby sesja przebiegała według 
porządku obrad, którego wszyscy radni otrzymali w zaproszeniu na VIII sesję. 
Ze względu na brak propozycji zmiany porządku ze strony uprawnionych to tego 
osób Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do jego realizacji. 
 

Porządek obrad obejmuje: 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr VII/2019 z poprzedniej sesji. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krzywcza w 2019 roku; 

2) przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
obowiązującego na terenie Gminy Krzywcza i przekazania go do zaopiniowania 
organowi regulacyjnemu; 

3) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania; 

4) przekształcenia Szkoły Podstawowej im. J. Słowackiego w Babicach poprzez 
utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych pod adresem Babice 10, 37-754 Babice; 
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5) projektu zmiany uchwały własnej Nr XXXIV/156/2017 z dnia 30 marca 2017 r. 
w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju 
szkolnego; 

6) zatwierdzenia do realizacji projektu oraz wniesienia wkładu własnego do projektu pt. 
„Bajkowy Oddział Przedszkolny w Babicach” o numerze wniosku RPPK.09.01.00-18-
0004/18 złożonego w odpowiedzi na konkurs nr RPPK.09.01.00-IP.01-18-024/18 
w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego 
na lata 2014-2020 Oś Priorytetowa IX Jakość edukacji i kompetencji w regionie, 
Działanie 9.1 Rozwój edukacji przedszkolnej; 

7) wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019 rok. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Wolne wnioski i informacje. 
8. Zakończenie obrad. 
 
 

Ad.3. 
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Protokół Nr VII/2019 z obrad 
VII sesji Rady Gminy Krzywcza został sporządzony w terminie określonym w Statucie 
Gminy i był udostępniony do zapoznania się z nim w Urzędzie Gminy Krzywcza oraz 
wyłożono go do wglądu na godzinę przed rozpoczęciem sesji. Ze względu na brak 
zgłoszeń zastrzeżeń, wniosków formalnych o zmianę, wykreślenie lub uzupełnienie 
jego treści Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół został przyjęty 
bez poprawek. 
 
 

Ad.4. 
 W tym punkcie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia przygotowanych 
projektów uchwał. 
 Na wstępie przystąpiono do rozpatrzenia projektu nr 1 uchwały Rady Gminy 
Krzywcza w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Krzywcza w 2019 roku według 
druku nr 37-1. 
 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Kierownika Referatu Gospodarki 
Komunalnej Roberta Kaszyckiego o przestawienie jedynie uzasadnienia wraz 
z komentarzem do proponowanej uchwały Rady Gminy, gdyż projekt tej uchwały 
radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 
 Na zapytanie Radnego Marka Bosaka odnośnie przegłosowania porządku 
obrad Przewodniczący Rady wyjaśnił, że porządek obrad proponuje Przewodniczący 
Rady Gminy w porozumieniu z Wójtem Gminy i przesyła radnym wraz zaproszeniem 
na sesję. Jeżeli osoba uprawniona zgłosi na sesji formalny wniosek o zamianę 
porządku obrad, Przewodniczący ma obowiązek przeprowadzić głosowanie. Wniosek 
ten będzie przyjęty, jeżeli uzyskania w głosowaniu bezwzględną większość głosów 
ustawowego składu Rady Gminy. W związku z tym, że nie było wniosków formalnych 
w tym zakresie, nie było obowiązku głosowania nad przyjęciem porządku obrad. 
 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Gminy 
Grzegorz Pawłowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt tej 
uchwały. 
 Przewodniczący Rady Gminy pytał – Ile można odłowić bezdomnych zwierząt 
w ramach, ujętej w tym programie, kwoty 5 000 zł?  
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 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Robert Kaszycki wyjaśnił, 
że trudno wyliczyć to dokładnie, ale przypuszczalnie za tą kwotę można będzie 
odłowić około 15 bezdomnych zwierząt. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
jednogłośnie wynikiem: 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu, Uchwała Nr VIII/37/2019 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu). 
 

 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu nr 2 uchwały 
w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków obowiązującego na terenie Gminy Krzywcza i przekazania go do 
zaopiniowania organowi regulacyjnemu według druku nr 38-1. 
 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Kierownika Referatu Gospodarki 
Komunalnej Roberta Kaszyckiego o przestawienie jedynie uzasadnienia wraz 
z komentarzem do proponowanej uchwały Rady Gminy, gdyż projekt tej uchwały 
radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 
 Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy 
Maria Pawłowska poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt tej 
uchwały. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
jednogłośnie wynikiem: 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu, Uchwała Nr VIII/38/2019 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu). 
 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu nr 3 uchwały 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
z opłat, jak również trybu ich pobierania według druku nr 39-1. 
 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej Annę Żak o przestawienie jedynie uzasadnienia wraz z komentarzem do 
proponowanej uchwały Rady Gminy, gdyż projekt tej uchwały radni otrzymali wraz 
z zaproszeniem na sesję. 
 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Gminy 
Grzegorz Pawłowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt tej 
uchwały. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
jednogłośnie wynikiem: 13 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu, Uchwała Nr VIII/39/2019 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu). 
 

 Po przeprowadzonym głosowaniu o godz. 1037 przybył Radny Piotr Wanat. 
Od tej chwili obecnych było 14 radnych. 
 

 Z kolei Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu nr 4 uchwały 

w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. J. Słowackiego w Babicach 
poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych pod adresem Babice 10, 37-754 Babice 
według druku nr 40-1. 
 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Kierownika Referatu Urzędu Gminy 
Krzywcza Ewę Pękalską o przestawienie jedynie uzasadnienia wraz z komentarzem 
do proponowanej uchwały Rady Gminy, gdyż projekt tej uchwały radni otrzymali wraz 
z zaproszeniem na sesję. 
 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Gminy 
Grzegorz Pawłowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt tej 
uchwały. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu, Uchwała Nr VIII/40/2019 stanowi załącznik nr 11 
do niniejszego protokołu). 
 

 Rada Gminy przystąpiła również do rozpatrzenia projektu nr 5 uchwały 

w sprawie projektu zmiany uchwały własnej Nr XXXIV/156/2017 z dnia 
30 marca 2017 r. w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych 
i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego według druku nr 41-1. 
 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Kierownika Referatu Urzędu Gminy 
Krzywcza Ewę Pękalską o przestawienie jedynie uzasadnienia wraz z komentarzem 
do proponowanej uchwały Rady Gminy, gdyż projekt tej uchwały radni otrzymali wraz 
z zaproszeniem na sesję. 
 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Gminy 
Grzegorz Pawłowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt tej 
uchwały. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu, Uchwała Nr VIII/41/2019 stanowi załącznik nr 13 
do niniejszego protokołu). 
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 Następnie Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu nr 6 uchwały 

w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu oraz wniesienia wkładu 
własnego do projektu pt. „Bajkowy Oddział Przedszkolny w Babicach” 
o numerze wniosku RPPK.09.01.00-18-0004/18 złożonego w odpowiedzi 
na konkurs nr RPPK.09.01.00-IP.01-18-024/18 w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020 Oś 
Priorytetowa IX Jakość edukacji i kompetencji w regionie, Działanie 
9.1 Rozwój edukacji przedszkolnej według druku nr 42-1. 
 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Kierownika Referatu Urzędu Gminy 
Krzywcza Ewę Pękalską o przestawienie jedynie uzasadnienia wraz z komentarzem 
do proponowanej uchwały Rady Gminy, gdyż projekt tej uchwały radni otrzymali wraz 
z zaproszeniem na sesję. 
 Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Gminy 
Grzegorz Pawłowski poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt tej 
uchwały. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu, Uchwała Nr VIII/42/2019 stanowi załącznik nr 15 
do niniejszego protokołu). 
 

 Na zakończenie tego punktu obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia 

projektu nr 7 uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy 
na 2019 rok według druku nr 43-1. 
 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Skarbnika Gminy Krzywcza Beatę 
Wielgosz o przestawienie jedynie uzasadnienia wraz z komentarzem 
do proponowanej uchwały Rady Gminy, gdyż projekt tej uchwały radni otrzymali wraz 
z zaproszeniem na sesję. 
 Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy 
Leszek Ławryniuk poinformował, że Komisja po przeprowadzonej konsultacji 
z radnymi również pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
 

 Przewodniczący Rady Gminy, ze względu na brak innych uwag do tego 
projektu uchwały Rady Gminy zamknął dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania. 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Proponowana uchwała przyjęta została 
jednogłośnie wynikiem: 14 głosów „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach 
„wstrzymujących się” (Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 
do niniejszego protokołu, Uchwała Nr VIII/43/2019 stanowi załącznik nr 17 
do niniejszego protokołu). 
 
 

 O godz. 11:10 Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę w obradach, 
która trwała do godz. 11:35. 
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Ad.5. 
 Po przerwie Wójt Gminy Krzywcza Wacław Pawłowski przedstawił informację 
o swojej pracy w okresie międzysesyjnym oraz informację o sposobie realizacji 
wniosków zgłoszonych na poprzednich sesjach (Informacje te stanowią załączniki 
nr 18 i 19 do niniejszego protokołu). 
 Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Robert Kaszycki, zgodnie 
ze złożonym na poprzedniej sesji wnioskiem, przedstawił informację o programie 
kanalizacji Gminy Krzywcza i stanie prawnym dotyczącym pozwoleń na budowę sieci 
kanalizacyjnych na terenie Gminy Krzywcza i udzielał odpowiedzi na zadawane 
pytania. 
 
 

Ad.6. 
 W tym punkcie Przewodniczący obradom poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym nie wpłynęły żadne interpelacje i zapytania rannych w formie 
pisemnej. 
 
 

Ad.7. 
 Na wstępie tego punktu Przewodniczący Rady Gminy przypomniał radnym 
zapisy Statutu Gminy Krzywcza w zakresie tworzenia i uprawnień klubów radnych. 
Następnie poinformował, że w dniu dzisiejszym złożono mu informację o zawiązaniu 
Klubu Radnych pod nazwą „Prawo i Sprawiedliwość”. W skład Klubu wchodzi 
6 członków: Marek Bosak, Marek Staszkiewicz, Zdzisław Urban, Wiesława 
Zatwardnicka, Grzegorz Urban i Bogusław Krawczyk. Przewodniczącym Klubu został 
Marek Bosak. (Informacja ta stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu). 
 

 Radna Maria Pawłowska wnioskowała o zamontowanie wysokiej siatki 
ogrodzeniowej przy boisku piłki nożnej od strony posesji Pani Danuty Głuszko 
w Reczpolu. 
 

 Radna Maria Pawłowska zwróciła się z wnioskiem do Radnego Powiatowego 
Piotra Pękalskiego o pilną interwencję w sprawie oznakowania, zabezpieczenia i 
naprawy obrywającego się rowu wraz z częścią asfaltu przy drodze powiatowej 
w Reczpolu na wysokości posesji Pana Henryka Mazura po drugiej stronie tej drogi. 
Miejsce to stwarza niebezpieczne zagrodzenie dla użytkowników tej drogi. 
 

 Radny Piotr Gierula wnioskował o interwencję do Zarządu Dróg Powiatowych 
w Przemyślu w sprawie rozpatrzenia możliwości i ewentualny montaż sterowania, 
przy pomocy fotokomórki, sygnalizacją świetlną przy wjeździe na most w Chyrzynie. 
 

 Radny Piotr Gierula wnioskował także o interwencję do Zarządu Dróg 
Powiatowych w Przemyślu w sprawie zastosowania oznakowania poziomego 
wyznaczającego pasy jezdni na moście w Chyrzynie. 
 

 Ponadto Radny Piotr Gierula wnioskował o uprzątnięcie śmieci w otoczeniu 
mostu w Chyrzynie. 
 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Kazimierz Kurasz wnioskował o interwencję 
do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Rzeszowie w sprawie wyczyszczenia z trawy 
chodnika przy drodze wojewódzkiej na odcinku od Krzywczy do Ruszelczyc oraz 
w miejscowości Reczpol. 
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 Radny Powiatu Przemyskiego Piotr Pękalski odniósł się do spraw 
poruszanych na poprzedniej, w której on uczestniczył, sesji Rady Gminy. Wyjaśnił 
sprawę dotyczącą odśnieżania dróg powiatowych. W sprawie tej zwołano Komisję 
Rady Powiatu, na której omówiono kwestię związane z odśnieżaniem dróg 
powiatowych. Ponadto na tym posiedzeniu Dyrektor Dróg Powiatowych w Przemyślu 
zdał sprawozdanie. Zwrócono uwagę na nieprawidłowości podczas zimowego 
utrzymania dróg powiatowych. Zauważono między innymi problem związany 
z brakiem wykonawców. 
 Poinformował on także, że w miesiącu kwietniu br. Komisja Rady Powiatu 
dokona przeglądu dróg powiatowych pod kątem zasadności oznakowania dróg 
i zabezpieczenia niebezpiecznych odcinków dróg. 
 W swej wypowiedzi poruszył również kwestię związaną z planowaną przez 
Zarząd Powiatu Przemyskiego likwidacją przeprawy promowej rzez rzekę San 
w miejscowości Babice. Zdaniem Radnego Piotra Pękalskiego, istnieje potrzeba 
podjęcia wszelkich działań zmierzających do utrzymania tej przeprawy promowej. 
 Na zakończenie zachęcił organizacje pozarządowe i inne prowadzące 
działalność pożytku publicznego do skorzystania w 2019 roku ze środków z budżetu 
Powiatu Przemyskiego w ramach „małych grantów” na działalność kulturalną. 
 Wójt Gminy, zabierając głos, odniósł się do wypowiedzi przedmówcy 
w zakresie wypracowania innych zasad współfinansowania zadań powiatowych 
na terenie gmin powiatu przemyskiego. Zdaniem Wójta, problem ten był poruszany 
bez rezultatów. Wójt odniósł się też do kwestii likwidacji przeprawy promowej. 
Zdaniem Wójta, prom ten wymaga konserwacji. Zaoferował radnemu pomoc 
ze strony Gminy w działaniach zmierzających do utrzymania przeprawy promowej 
rzez rzekę San w Babicach. 
 
 

Ad.8. 
 Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował radnym i gościom za przybycie oraz zamknął o godz. 13:01 
VIII zwyczajną sesję Rady Gminy Krzywcza VIII kadencji. 
 
 

 Na tym protokół zakończono. 
 
 

Protokołował 
 

(-) Mieczysław Klimko 

Przewodniczący Rady 
 

(-) Zygmunt Sobol 
 


